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U ono vrijeme: Bijaše svadba u Kani 
Galilejskoj. Bila ondje Isusova majka. 
Na svadbu bijaše pozvan i Isus i njegovi 
učenici. Kad ponesta vina, Isusu će njegova 
majka: »Vina nemaju.« Kaže joj Isus: »Ženo, 
što ja imam s tobom? Još nije došao moj 
čas!« Nato će njegova mati poslužiteljima: 
»Što god vam rekne, učinite!«
A bijaše ondje Židovima za čišćenje šest 
kamenih posuda od po dvije do tri mjere. 
Kaže Isus poslužiteljima: »Napunite 
posude vodom!« I napune ih do vrha. Tada 
im reče: »Zagrabite sada i nosite ravnatelju 
stola.« Oni odnesu. Kad okusi vodu što 

posta vinom, a nije znao odakle je – znale 
su sluge koje zagrabiše vodu – ravnatelj 
stola pozove zaručnika i kaže mu: »Svaki 
čovjek stavlja na stol najprije dobro vino, 
a kad se ponapiju, gore. Ti si čuvao dobro 
vino sve do sada.«
Tako, u Kani Galilejskoj, učini Isus 
prvo znamenje i objavi svoju slavu te 
povjerovaše u njega njegovi učenici. Nakon 
toga siđe sa svojom majkom, s braćom i 
sa svojim učenicima u Kafarnaum. Ondje 
ostadoše nekoliko dana.                                                   
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ISUS UČINI PRVO ZNAMENJE U KANI GALILEJSKOJ.



Gospodine Isuse, nalazimo te u svim ljudskim 
situacijama. Blizu si ljudima u žalosti i 
bolesti. U današnjem evanđelju otkrivamo te 
usred radosnog događaja, na svadbi u Kani 
Galilejskoj. I ti želiš s prijateljima koji su te 
pozvali podijeliti taj radosni trenutak. Okružen 
si svojim učenicima, a tu je i tvoja majka Marija.
Ovo je tvoj prvi izlazak u javnost. Raduješ se 
ljudskoj radosti. Ne želiš da ta radost bude 
pomućena, da bude narušeno svadbeno 
raspoloženje. Zato si i došao na ovu svadbu. 
Svatovi su smatrali da će im biti ljepše ako i ti 
budeš s njima. Još ni ne znamo prave razloge 
zbog kojih si se ti zatekao u Kani Galilejskoj. 
Međutim. gledajući iz naše današnje situacije 
smijemo o tome i drukčije razmišljati.
Ti si, Isuse, na toj svadbi i radi nas. To je zapravo 
tvoja svadba. Pored mladenaca koji se spominju, 
ti si zapravo jedinstveni Zaručnik svoje Crkve, 
Zaručnice. Mi te smijemo prepoznati kao 
ljubljenog Zaručnika koji svoj život posvećuje 
za svoju Zaručnicu u svim vremenima, u svakom 
njezinu članu. Ova je svadba zapravo predznak 
one jedinstvene svadbe gdje će se Jaganjac 
i Zaručnica na neizreciv način susresti u 
sigurnosti vječnog zagrljaja. To je vizija nebeske 
svadbe. Međutim, prepoznajemo te, Isuse, i kao 
onoga koji je prisutan kod svake svete mise. 
I sveta misa je svadba, gozba ljubavi, mjesto 

neizrecivog susreta. Ona je to u znaku, ali nije 
li svadba u Kani Galilejskoj prvo znamenje tog 
susreta, takve radosti? Tako nam evanđelist 
Ivan svjedoči. Ti si pred učenicima na toj svadbi 
učinio prvo znamenje i povjerovaše u tebe tvoji 
učenici.
U svakoj se misi događa pretvorba. Ovdje je u 
Kani od vode postalo vino. Učinio si čudesan 
znak svoje ljubavi i pažnje prema mladencima. 
Izvukao si iz neprilike njih same i sve one koji 
su ih voljeli. Na svadbenom stolu, zbog tvoje 
intervencije, nije ponestalo vina radosti. Trebalo 
je samo “učiniti sve što ti kažeš”. Taj nam je recept 
dala tvoja majka Marija. Kad se čini sve što ti 
kažeš, osigurana je radost i punina života na 
svim stolovima i gozbama ljudskog zajedništva. 
Gdje god se ljudi okupljaju u tvoje ime, ondje 
neće ponestati vina radosti. Ta je preobrazba. 
pretvorba vode u vino. bila neizreciva. Darovao 
si sustolnicima “najbolje vino”. To je vino tvoje 
ljubavi.
Kod svake mise događa se pretvorba. Za 
tim stolom otajstvenog zajedništva ljudi 
međusobno i zaručničke zajednice s tobom, 
svojim Zaručnikom, ti uvijek iznova vino 
ljudskog truda pretvaraš u dar svoga života, 
u dar svoga predanja. Ono postaje tvojom. 
krvlju. To postaje sakrament. tj. čudesan znak 
tvoje prisutnosti. Ono u Kani bio je samo prvi 
“znak”, znamenje koje je učenike navelo da 
povjeruju. Ovo kod svete mise je stvarnost tvoje 
neizrecive ljubavi koja nam se daruje u znaku. 
u sakramentu tvoje Zaručnice Crkve. Hvala ti, 
Isuse, za onaj znak, koji postaje znamenom 
tvoje stvarne prisutnosti. Ona je i nama danas 
darovana. Smijemo te prepoznati i uživati u 
radosti današnje svete mise.
                                              fra Zvjezdan

PRVO ZNAMENJE



MI I KANA GALILEJSKA

Kana Galilejska malo je mjesto 
udaljeno oko 6 km od Nazareta. Tamo 
su Isus, njegovi učenici i njegova 
Majka pozvani na svadbenu svečanost. 
Tu su mladenci, tu su poslužitelji, tu je 
ravnatelj stola, tu su drugi uzvanici, ali 
tu nastaje i neprilika i problem – na 
svadbenom veselju ponestaje vina. Ali 
tu je i čudo, prvo Isusovo čudo – voda u 
kamenim posudama postaje vino i to 
vrhunsko vino.
Mnoga Isusova čuda nisu zapisana, 
ali ovaj događaj je zapisan i govori 
nam da Božji Sin svojim dolaskom na 
svadbeno veselje posvećuje ženidbeni 
savez, pokazuje važnost ženidbe i 
njenu uzvišenost, želi pokazati da 
hoće biti prisutan u našim obiteljima 
od njihovog početka, da želi našim 
obiteljima biti u pomoći i onda kada 
ponestaje vina ljubavi, kada su tu 
svakodnevne brige poput zabrinutosti 
ravnatelja stola. Želi da i On bude dio 
naših ljudskih radosti i veselje. Možda 
nam izgleda da je Božji Sin ponekad 
nezainteresiran za nas – “Ženo, što 

ja imam s tobom?”, ali On zapravo 
strpljivo čeka da se mi obratimo, da 
mi zamolimo, da mi zavapimo i tada 
će sigurno doći njegov čas kada će 
učiniti čudo u našim srcima. Svojim 
prisustvom na svadbenom slavlju Bog 
želi posvetiti naša veselja, želi biti dio 
naših svakodnevnih radosti i slavlja, 
želi biti uz nas pripravan da u našim 
životnim neprilikama ponudi do vrha 
napunjene ćupove svoje ljubavi.
Tu je i Majka, njena topla i brižna 
ljubav, ljubav koja sve vidi, sve osijeća 
i ima samo želju da tiho i nenametljivo 
pomogne rješavanju nastale neprilike, 
na samo njen majčinski način. 
Majčinskom ljubavlju preuzima na 
sebe brigu ravnatelja stola, zauzima 
se za njega, moli svog Sina za rješenje 
problema. Ona je prva moliteljica, ona 
je prva svoga Sina zamolila, ona je 
duboko vjerovala da će je Sin uslišiti, 
uporna je u svojoj molitvi. Čini sve, pa 
i poslužitelje moli  – učinite što god 
vam kaže.
Na našim životnim putovima koji nose 
trenutke radosti, ali i trenutke briga i 
neprilika budimo oni  koji će u svoje 
živote pozivati Sina Božjeg da bude 
gost, zamolimo Njegovu Majku da moli 
za nas, da nas zagovara, zamolimo da 
poput poslužitelja znamo i osjećamo 
kako Bog čini čuda u našim životima.

Josip
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RAZLIČITI DAROVI – JEDAN DUH TJEDNI KALENDAR
Ponedjeljak, 17. siječnja

Antun pustinjak, Lucije 
Utorak, 18. siječnja
Margareta, Biserka 

Srijeda, 19. siječnja
Mario, Ljiljana, Senka 
Četvrtak 20. siječnja

Fabijan i Sebastijan, Henrik 
Petak, 21. siječnja

Agneza, Janja, Neža, Ines 
Subota, 22. siječnja

Vinko. Irena, Viče, Laura 
Nedjelja, 23. siječnja

3. kroz. god., Nedjelja Božje Riječi 

Danas je u modi govoriti o pluralizmu u 
svemu i svačemu, zato je važno sjetiti se 
Pavlove poruke: pluralizam je strukturalna 
stvarnost. Sve je različito, svako biće ima 
sebe, ali ipak sve je sjedinjeno u Jednom 
Duhu. Pluralizam je plodan, stvaralački, 
inventivan…, ali također može biti i razoran 
ako nije prožet duhom dobrote. Dobrota i 
ljubav svaki pluralizam sjedinjuju: sjedinjuju 
različite narode, svjetove, darove… Prema 
tome, svođenje ljudi i njihovog mišljenja, 
kao i ponašanja na monolitan način je 
osiromašenje, to je protuprirodno.
Ljude i svjetove ljubav treba sjedinjavati. To 
je ono na što poziva vjera u Boga ljubavi. Kao 
što jedan duh okuplja cijelu obitelj, iako su 
različiti, tako isto treba jedan duh sjedinjavati 
različite ljude. Ljudi bez duha su monolitni, 
jednovalentni, jednodimenzionalni, 
siromašni. Ljudi bez duha su razvodnjeni 
ljudi. Duh ljubavi pretvara ‘vodu u vino’, duh 
ljubavi sjedinjuje različite darove. Sve to 
izgleda nevjerojatno ali život potvrđuje da je 
to životna istina.
Današnje Evanđelje i čitana poslanica 
jasno nam govore da nam je potreban Isus 
Krist. Potreban nam je  jer su se mnoge 
obitelji i brakovi raspali, jer su mnogi darovi 
nesjedinjeni. Učimo što nam Isus kaže i čudo 
će se dogoditi. To nam savjetuje Isusova 
majka Marija.

Marijan Jurčević, OP


